
 
Στην προσωρινή Ηµερήσια ∆ιάταξη του προσεχούς Συµβουλίου Υπουργών 
Γεωργίας-Αλιείας, περιλαµβάνονται τα εξής θέµατα: 
 

1. Έγκριση της Η.∆. 
 
2. Έγκριση του καταλόγου των Σηµείων «Α» 

 
 

3. Αγροτική Ανάπτυξη 
 

Πρόκειται για πρόταση κανονισµού για τη στήριξη της αγροτικής 
ανάπτυξης από το Ε.Γ.Τ.Α.Α. 
 
Η πρόταση αυτή έχει τύχει σηµαντικής επεξεργασίας τόσο σε τεχνικό 
επίπεδο όσο και σε πολιτικό. 
Έχει απασχολήσει κατ’ επανάληψη το Συµβούλιο Υπουργών σε 
συγκεκριµένα τµήµατά της. Παρά τις παραπάνω προσπάθειες 
υπάρχουν ακόµα σηµεία στα οποία οι απόψεις αποκλίνουν. Στο 
Συµβούλιο του Μαΐου έγιναν διµερείς συναντήσεις µε όλες τις 
αντιπροσωπείες (27) κατά τη διάρκεια των οποίων τα Κ-Μ 
παρουσίασαν στον Πρόεδρο και στην Επίτροπο, τα βασικά τα οποία 
θα ήθελαν να περιληφθούν, να αλλάξουν ή να απαλειφθούν από τη 
πρόταση. 
 
Με βάση τα αιτήµατα των Κ-Μ, θα υποβληθεί την πρώτη ηµέρα του 
Συµβουλίου Συµβιβαστική Πρόταση από τη Προεδρία, η οποία θα 
συζητηθεί. Πιθανολογείται ότι θα απαιτηθεί και δεύτερη συµβιβαστική 
πρόταση και ίσως Τρίτη Συµβιβαστική Πρόταση. Στις προθέσεις της 
Προεδρίας είναι να υπάρξει Πολιτική Συµφωνία κατά τη διάρκεια αυτού 
του Συµβουλίου, δεδοµένου ότι από το επόµενο µήνα αλλάζει η 
Προεδρία. 
 
Τα σηµεία που εξακολουθούν να έχουν σηµασία για τη χώρα µας και 
τα οποία προβλήθηκαν κατά την προαναφερθείσα διµερή συνάντηση, 
µπορούν να συνοψιστούν στα παρακάτω: 

• ∆ιατήρηση του status quo για τις ενδιάµεσες µειονεκτικές 
περιοχές. 

• Ευελιξία στο Κ-Μ ως προς τα ελάχιστα ποσοστά χρηµατοδότησης 
ανά άξονα. 

• Συνέχιση της πολιτικής σύγκλισης και εποµένως διατήρηση των 
ιστορικών µεριδίων κατά περιοχή. 

• Επιλεξιµότητα Φ.Π.Α. όπου δεν επιστρέφεται. 
• Συµπερίληψη των κοινόχρηστων βοσκοτόπων στις ανά εκτάριο 
αξιοποιούµενες γεωργικές  εκτάσεις για πληρωµές της Εξισωτικής 
Αποζηµίωσης. 

• Ευελιξία στο Κ-Μ στο θέµα των νέων αγροτών. 
• ∆ιαγραφή της πρόβλεψης του αποθεµατικού (3%). 
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4. Απόφαση του Συµβουλίου που επικυρώνει συµφωνία Ε.Ε.-Η.Π.Α 
για τους δασµούς στο ρύζι. 
 

            Το σηµείο αυτό αποσύρθηκε από την Η.∆. δεδοµένου ότι «πέρασε» 
ως σηµείο «Α». 

 
 

5. Προδιαγραφές εµπορίας αυτών. 
 

Και το σηµείο αυτό αποσύρθηκε από την Η.∆. Πέρασε ως σηµείο «Α». 
 

6. Συµφωνία Ε.Ε.-Η.Π.Α για το εµπόριο οίνων. 
 

Το σηµείο αυτό αποσύρθηκε από την Η.∆. 
 
 

ΑΛΙΕΙΑ 
 

7.  Ευρωπαϊκό Ταµείο Αλιείας. 
 
Τον Ιούλιο του 2004 η Ε. Επιτροπή υπέβαλε πρόταση Κανονισµού για 
ένα Ευρωπαϊκό Ταµείο Αλιείας (Ε.Τ.Αλ.) που διαµορφώνει την 
διαρθρωτική πολιτική στον τοµέα Αλιείας και καλύπτει τη περίοδο 2007 
έως 2013. Περιλαµβάνει βασικά, πέντε άξονες προτεραιοτήτων: 
 

- Προσαρµογή του αλιευτικού στόλου. 
- Ιχθυοκαλλιέργειες, µεταποίηση και εµπορία. 
- Μέτρα συλλογικού ενδιαφέροντος. 
- Βιώσιµη ανάπτυξη παράκτιων περιοχών. 
- Τεχνική βοήθεια. 

 
             Στο διάστηµα που πέρασε έχουν γίνει πολλές συζητήσεις  επί της 

πρότασης, έχουν επέλθει αλλαγές και τροποποιήσεις στο αρχικό 
κείµενο ωστόσο παραµένουν ακόµα σηµεία ανοικτά όπως: 

 
- Σχέση µεταξύ προγραµµάτων προσαρµογής της αλιευτικής 

προσπάθειας, µέτρων µόνιµης παύσης και κοινωνικο-οικονοµικών 
µέτρων. 

- Μετατροπή προσωρινής παύσης σε µόνιµη. 
- Επιλέξιµες επενδύσεις αλιευτικών σκαφών (ενδιαφέρει την 

Ελλάδα). 
- Ανανέωση και εκσυγχρονισµός σκαφών µικρής παράκτιας αλιείας. 

(ενδιαφέρει την Ελλάδα). 
- Οικονοµική στήριξη νέων αλιέων (ενδιαφέρει την Ελλάδα). 
- Επιλεξιµότητα ενίσχυσης µικρών και πολύ µικρών επιχειρήσεων 

υδατοκαλλιέργειας και µεταποίησης (ενδιαφέρει την Ελλάδα) 
 

 
8. ∆ιαχείριση Αλιευτικών Πόρων στη Μεσόγειο. 
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Πρόκειται για πρόταση κανονισµού σχετικά µε µέτρα διαχείρισης για τη 
βιώσιµη εκµετάλλευση των αλιευτικών πόρων στη Μεσόγειο Θάλασσα 
και για την τροποποίηση των Κανονισµών 2847/93 και 973/2001. 
 
Στο πλαίσιο της αναµόρφωσης της Κ.Αλ. Π., υιοθετήθηκε Κοινοτικό 
Πλαίσιο ∆ράσης (Κ.Π.∆) για τη διατήρηση και βιώσιµη εκµετάλλευση 
των αλιευτικών πόρων στη Μεσόγειο. 
 
Στο Κ.Π.∆ επισηµαίνεται ότι, αν και οι στόχοι της Κ.Αλ.Π., όπως 
καθιερώθηκαν µε τον Καν. 2371/02, πρέπει να είναι οι ίδιοι και για τη 
Μεσόγειο, τα εργαλεία που θα χρησιµοποιηθούν για την επίτευξη των 
στόχων θα πρέπει να προσαρµοστούν στις ιδιαιτερότητες της 
Μεσογειακής αλιείας και να λάβουν υπόψη τόσο τις βιολογικές 
γεωγραφικές και νοµικές καταστάσεις της περιοχής όσο και την 
εµπειρία και τις πρακτικές των αλιευτικών οργανώσεων. 
 
Επί της αρχικής πρότασης έχουν γίνει πολλές συζητήσεις σε επίπεδο 
εµπειρογνωµόνων. Με το θέµα έχει επίσης ασχοληθεί η Επιτροπή 
Αλιείας του Ε. Κοινοβουλίου, η οποία και έχει προτείνει αρκετές 
τροποποιήσεις. 
 
Όλη αυτή η διαδικασία έχει οδηγήσει την Προεδρία, µε τη συµφωνία 
της Ε. Επιτροπής, στην υποβολή νέου συµβιβαστικού κειµένου 
εργασίας. 
 
Επί του τροποποιηµένου αυτού κειµένου έχουν επίσης γίνει νέες 
συζητήσεις. 
 
Για τη χώρα µας παραµένουν ακόµα ανοιχτά σηµεία όπως: 
- Κοινοτικές ζώνες προστασίας σε σχέση µε άλλες ζώνες 

προστασίας που είναι αρµοδιότητα του Κ-Μ. 
- Αλιευτικά εργαλεία-δίχτυα. 
- Οι ελάχιστες αποστάσεις και τα βάθη για τη χρήση αλιευτικών 

εργαλείων. 
- Οι προβλεπόµενες απαιτήσεις εµπορίας σε σχέση µε τα πολλά 

κέντρα εκφόρτωσης των αλιευµάτων. 
 
Ορισµένες δυσκολίες ακόµα υπάρχουν, παρά τις διευκρινίσεις της Ε. 
Επιτροπής, µε κάποιους ορισµούς όπως: Προστασία στα θαλάσσια 
οικοσυστήµατα, κοινοτικές προστατευόµενες περιοχές, εθνικά 
προστατευόµενες. 
 

 
9. Ελάχιστοι κανόνες προστασίας των πουλερικών κρεοπαρα- 

γωγής. 
 
Το σηµείο αυτό αποσύρθηκε από την Η.∆. 

 
 

10. Γρίπη πουλερικών 
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Πρόκειται για πρόταση οδηγίας σχετικά µε κοινοτικά µέτρα   
καταπολέµησης της γρίπης των πουλερικών. Η πρόταση κατατέθηκε 
τον Απρίλιο του 2005 µε βάση το άρθρο 37 της Συνθήκης και αµέσως 
άρχισε η τεχνική επεξεργασία από οµάδα εµπειρογνωµόνων 
Οι συζητήσεις προχωρούν ικανοποιητικά αλλά παραµένουν 3 
(κυρίως) σηµεία προς διευθέτηση: 

- Νοµική βάση (αρθρ. 37 ή 152) 
- Χρηµατοδότηση προγραµµάτων, ιδίως το ποσοστό της 

Ε. Επιτροπής (50% και όχι 30%). 
- Έκδοση ειδικού εγχειριδίου. 

 
Η Ε. Επιτροπή θα ενηµερώσει το Συµβούλιο για τη πρόοδο των 
εργασιών και θα ανακοινώσει τη µεταβίβαση του θέµατος στη 
Βρετανική Προεδρία. 
 

 
11. ∆ιάφορα 
 

α)  ∆ιαχείριση της αλιείας όσον αφορά στο είδος «προσφυγάκι»   
ενηµέρωση από την Ε. Επιτροπή. 

       Το θέµα αυτό δεν είναι ελληνικού ενδιαφέροντος. 
 
 

             β)  Αµφίβια ζώα – ενηµέρωση από την Ε. Επιτροπή 
                  Στις 23-27/5/05 έλαβε χώρα στο Παρίσι η 73η Γενική Συνέλευση 

του Παγκόσµιου Οργανισµού επιζωωτιών (Ο.Ι.Ε) κατά τη διάρκεια 
της οποίας συζητήθηκε, µεταξύ άλλων θεµάτων, ένας κώδικας 
υγιεινής που πρέπει να διέπει τα αµφίβια ζώα ενυδρείου (χελώνες, 
βατράχια κ.α). 

                 Η Ε. Επιτροπή επιθυµεί να ενηµερώσει το Συµβούλιο για τα 
αποτελέσµατα αυτής της συνάντησης. 

 
            γ)  Γεωργική Έρευνα 
                      Η Ε. Επιτροπή επιθυµεί να ενηµερώσει το Συµβούλιο για τα 

αποτελέσµατα των εργασιών της Μόνιµης Επιτροπής για την 
Αγροτική Έρευνα τα οποία αναφέρονται στις σχέσεις της  Γεωργίας 
µε την έρευνα. 

                     Στο Συµβούλιο Υπουργών του Νοεµβρίου 2004 η Ολλανδική 
Προεδρία είχε προκαλέσει µία σχετική συζήτηση και ειδικότερα για 
τον συντονισµό της χρηµατοδότησης της και για 7ο πρόγραµµα – 
πλαίσιο για την έρευνα. 

                     Σε εκείνη τη Σύνοδο του Συµβουλίου τόσο ο επίτροπος για την 
έρευνα κ. Potcnik όσο και η Επίτροπος για την Γεωργία κ. Boel 
είχαν σηµειώσει τις αυξανόµενες προσδοκίες των καταναλωτών για 
ποιότητα και αειφορία καθώς και τη συµβολή της έρευνας στην 
ανταγωνιστικότητα και τη βιωσιµότητα του γεωργικού τοµέα. 

 
            δ)  ∆άση – Σχέδιο ∆ράσης της Ε.Ε. 
                     Ενηµέρωση από τη Προεδρία για τη τρέχουσα κατάσταση. 
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                 Στο Συµβούλιο του Μαΐου το Συµβούλιο ενέκρινε σαν σηµείο «Α» 
Σχέδιο Συµπερασµάτων 14 σηµείων το οποίο αναφέρεται στην 
κοινοτική ∆ασική  Στρατηγική και την εφαρµογή της. 

 
                     Στο Σηµείο  9 των συµπερασµάτων καλείται η Ε. Επιτροπή, σε 

συνεργασία µε τα Κ-Μ και µε του ενδιαφερόµενους φορείς, να 
εκπονήσει πρόταση γι’ αυτό το Σχέδιο ∆ράσης και να την υποβάλει 
στο Συµβούλιο µέχρι τα µέσα του 2006. 

  
            ε)   Κατάσταση αγοράς σιτηρών – αίτηµα Αυστρίας. 
                       Η Αυστριακή αντιπροσωπεία σκοπεύει να καλέσει την Ε. 

Επιτροπή να πάρει δραστικότερα µέτρα για την οµαλοποίηση της 
αγοράς των σιτηρών λόγω της µεγάλης παραγωγής του 2004 και 
της, µάλλον καλής αναµενόµενης παραγωγής του 2005, κυρίως 
στο θέµα των εξαγωγικών επιστροφών. 

 
 
Τη ∆ευτέρα 20/6 στο ∆είπνο η Ε. Επιτροπή θα ενηµερώσει το Συµβούλιο για 
την πορεία των διαπραγµατεύσεων στον Π.Ο.Ε και ειδικά για τις γεωργικές 
πτυχές των διαπραγµατεύσεων. 
 


